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ملخص البحث

       يهدف هذا البحث الى التعرف على تأثير بعض التمارين الترويحية للملاكمة لتأهيل المصابين بمرض السكر النوع الأول من الرجال والنساء.وكذلك الى التعرف على تأثير بعض التمارين الترويحية للملاكمة على بعض المتغيرات الوظيفية لللمصابين بمرض السكر النوع الأول من الرجال والنساء.
اجراءات البحث: استخدم الباحثان المنهج التجريبي لملائمته موضوع البحث.وتألفت عينة البحث من (21) شخص ،ضمن مجموعتين ، الأولى (10) من الذكور غيرالرياضيين بمعدل وانحراف معياري للطول (164.2 4.9 ±) ومعدل وانحراف معياري للوزن 72) ±  (6.8 بعمر (44-29) ، وتألفت الثانية من (11) من الأناث غيرالرياضيات بمعدل وأنحراف معياري للطول ((7.37± 159.3  ومعدل وأنحراف معياري للوزن ((5.09±  67.5  بعمر (50-27  (.استخدم الباحثان بعض الأجهزة لقياس نتائج متغيرات البحث . كما استخدم قياسات واختبارات الطول( سم) والوزن (كغم) و مستوى السكر في الدم و مستوى التوتر والقلق. أعد الباحثان مجموعة من التمارين الترويحية الخاصة بالملاكمة على شكل منهاج مقترح لأستخدامه في تأهيل المصابين بمرض السكر . استمر المنهاج فترة (3) ثلاثة أشهر مايعادل (12) اسبوعا"، بمعدل (3) ثلاث وحدات تأهيلية لكل اسبوع في ثلاثة ايام. 
النتائج:اظهرت النتائج معنوية الفرق في نتائج مستوى السكر في الدم ومظاهر القلق والتوتر وضغط الدم الأنقباضي ودرجة الحرارة ووزن الجسم للرجال بين الأختبارين القبلي والبعدي. وقد ظهر الفرق المعنوي أيضا"  في نتائج هذه المتغيرات للنساء بين الأختبارين القبلي والبعدي. ولم يظهر للباحثان فرقا" معنويا" في نتائج هذه المتغيرات بين الأختبارين البعدي للرجال والنساء .
  Summary 
The impact of some recreational Boxing exercises to rehabilitate injured Type I diabetic men and women. 
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   This research aimed to identify the impact of some recreational Boxing exercises to rehabilitate injured Type I diabetic men and women. And also to  Identify the impact of some recreational exercises Boxing some variables career Lmassabin type I diabetic men and women.                                                  
Curriculum Research: researcher used the curriculum to fit the experimental question. research sample consisted of (21) a person, within two, the first (10) male Gerariyadhien rate and standard deviation of the length (164.2 ± 4.9) and the rate and standard deviation of the weight (72 ± 6.8) ,ages (29-44), and the second consisted of (11) female Gerariyadiat rate and standard deviation of length (7.37 ± 159.3) and the rate and standard deviation of weight ((age 67.5 ± 5.09).ages (27-50 ).                                                                                    
Investigators used some equipment to measure the results of research variables. Also used measurements and tests the following: height (cm), weight (kg),  test level of blood sugar and test level of tension and anxiety.Investigators prepared a set of exercises for recreational Palmlakmah Platform in the form of a proposal for use in the rehabilitation of infected diabetic. Continued Platform period (3), equivalent to three months (12) weeks, "the rate of three (3) units for each qualifying week in three days. 

Results: Results showed significant difference in the outcome of the level of blood sugar, manifestations of anxiety and tension, blood pressure, temperature and body weight of men between the tow tests. The board also moral difference "in the outcome of these variables for women between the tests. The researchers did not show a significant difference in the results of these tests dimensional variables between men and women.

